
SAARISTOTOIMIKUNTA   PÖYTÄKIRJA 4/2022 
 
 
 
AIKA Keskiviikko 27.4.2022 klo 17.00 - 17.54 
 
PAIKKA Kotkan kaupungintalo, kokoushuone 1 (5 krs.) 
 
LÄSNÄ Maria Luotio, puheenjohtaja 

Sirpa Ollikainen 
Niko Nurmi 
Allan Jaakkola 
Seppo Häkkinen 
Jesse Rasi 
Teija Metsäranta, poistui klo 17.38 
Matti Manninen 
Marko Koskikero 
Saila Piipari-Huovila, sihteeri 

 
 
1 KOKOUKSEN AVAUS 
 
 Ehdotus: Puheenjohtaja avaa kokouksen. 
  

Päätös: Puheenjohtaja avasi kokouksen kello 17.00. 
 
2 KOKOUKSEN LAILLISUUS JA PÄÄTÖSVALTAISUUS (LÄSNÄOLIJOIDEN TOTEAMINEN) 
 

Ehdotus:  Todetaan läsnäolijat. 
 
Päätös: Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 

 
3 ESITYSLISTAN JA EDELLISEN KOKOUKSEN PÖYTÄKIRJAN HYVÄKSYMINEN 
  
 Ehdotus:  Hyväksytään esityslista ja edellisen kokouksen pöytäkirja. 
  

Päätös: Hyväksyttiin esityslista ja edellisen kokouksen pöytäkirja. 
 
4 KOTKAN SAARISTON VESIASIAT 
 

Saaristotoimikunta päätti 23.2.2022 kokouksessaan esittää Kotkan 
kaupunkirakennelautakunnalle 50 000 euron lisämäärärahaa vuodelle 2022 
Kirkonmaan vesihuollon järjestämiseen avustuksella. Perusteena esitykselle on 
olemassa olevan vesiputken erittäin heikko toimintavarmuus ja kahden 
osmoosilaitteiston samanaikaisen hankinnan ja asentamisen (Rankki ja Kirkonmaa) 
taloudelliset hyödyt. Lisämäärärahaesitykseen voidaan liittää myös avustusta 
hakevan yhteisön (yhdistyksen) käyttösuunnitelma. Esitys eteni 
kaupunkirakennelautakunnan kautta kaupunginhallitukseen ja sieltä 
kaupunginvaltuustoon, joka käsitteli esitystä 25.4.2022 kokouksessaan. 
  
Ehdotus:  Saaristotoimikunta käy asiasta keskustelun ja päättää 

jatkotoimenpiteistä. 
 
Päätös: Käytiin läpi kaupunginvaltuuston kokouksessa vesihuoltoasiaan liittynyt 

pykäläteksti. Valtuuston kokoukseen liittyen todettiin, että keskustelu oli 



ollut värikästä ja asiasta oli myös äänestetty, mutta 
kaupunginhallituksen lisämäärärahaa puoltava esitys oli tullut myös 
valtuuston päätökseksi. 

 
Puheenjohtaja kertoi saaristotoimikunnalle Kirkonmaa Seuran terveiset:  

- Kirkonmaa Seura Ry on tehnyt kyselyn jäsenistölleen kiinnostuksesta 
osallistua vesijärjestelmän hankintaan liittyvään asiaan 

- Kirkonmaa Seura Ry:n jäsenistöä tulee perustamaan Kirkonmaalle 
vesiosuuskunnan, jonka perustamisesta tullaan keskustelemaan 
Kirkonmaa Seura Ry:n vuosikokouksessa toukokuussa 2022 

- perustettava Kirkonmaan vesiosuuskunta tulee sitten etenemään laite- 
ym. kyselyjen ja hankintojen osalta 

 
Myös Rankista oli saatu terveisiä saaristotoimikunnalle käsiteltäväksi eli 
Rankkiin on hankittu nyt kaksi osmoosilaitteistoa. Toisella vettä tehdään 
merivedestä ja toisella kaivovedestä. 
 
Päätettiin käsitellä vesiasiaa myös seuraavassa kokouksessa ja pyytää 
selvitystä miten prosessi on Rankin saaren osalta edennyt. 
 

5 MUUT ASIAT 
 
 Ehdotus:  Käsitellään saarten kuulumiset ja muut mahdollisesti esille tulevat asiat. 
  

Päätös: Saarten kuulumiset aloitettiin Kuutsalosta, josta kerrottiin saarten 
vähitellen vapautuvan jäistä. Kuutsalo-seura järjestää heinäkuussa 
perinteiset kesäjuhlat Saarimajalla, mutta Lohisoiton konsertin 
järjestäminen on edelleen epävarmaa. 

 
 Haapasaaressa pääsiäinen on mennyt hyvin. Paljon tapahtumia on 

tulossa mm. runoista laaditaan kuvaelma. Kevätkokous on tulossa ja 
kokouksessa päätetään myös vesimaksuista. Osuuskauppa vuokraa 
kesäkioskia ja Kymenlaakson jäte hoitaa vaarallisen jätteen keräyksen. 
Haapasaaren kaupan vuosikokous on tulossa. Venesatamaan 
rakennettavassa katoksessa on tauko urakassa. Haapasaaressa 
vietetään myös juhlavuotta. 

 
Kaunissaaresta todettiin, että siellä kaikki hyvin ja kesää odotellaan. 
 
Tiutisissa on suunnitteilla kyläkirppis. Lisäksi XAMKin ”Älykkäät kylät” -
hanke etenee ja kokouspäivänä järjestettiin juuri hankkeeseen liittyvä 
tarinakahvila, johon osallistui myös Kymenlaakson museo. Veneiden 
laskupaikka aiheuttaa paljon keskustelua ja kunnostamistarpeet ovat 
ilmeiset. Sihteeri selvittää kaupunkisuunnittelusta ovatko selvitykset 
veneenlaskupaikan kunnostuksen osalta edenneet. 
 
Merivartioston edustaja kertoi, että Haapasaaren asema on avattu ja 
kesäkalusto laskettu vesille. Voidaan todeta, että nyt on taas hyvä 
suorituskyky palvella kansalaisia eri saarissa. 
 
Niko Nurmi kertoi, että saarikokoukseen liittyvä laivamatka on vielä 
selvityksessä. Keskusteltiin myös laitteista, joilla pystytään seuraamaan 
kävijämääriä tietyssä pisteessä laskettuna. 



Suulisniemestä kerrottiin, että ensimmäiset veneet on jo laskettu 
koleista säistä huolimatta. Myös siellä veneenlaskuramppi on kaupungin 
alueella. 

 
 
6 KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN 
 
 Ehdotus: Puheenjohtaja päättää kokouksen. 
  

Päätös: Puheenjohtaja päätti kokouksen kello 17.54. 
 
 
 
 
 
 
 
___________________________ ____________________________ 
Maria Luotio, puheenjohtaja Saila Piipari-Huovila, sihteeri 

 
 
 
 
 


